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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 1/2016 
Caràcter: extraordinària  
Data: 12 de gener de 2016 
Horari: de 9.35 a 9.55 h 
Lloc: sala de plens de l’Ajuntament 
 
Assistents: 
 

President 

José Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
 
Regidors/res 

Joana María  Adrover Moyano (PSIB-PSOE) 
José Ignacio Aguiló Fuster (PP) 
María José  Bauzá Alonso (PP) 
Josep Lluís Bauzá Simó (C’s) 
José Javier Bonet Díaz (PP) 
Mercè Borràs Dalmau (MÉS per Palma)  
Lourdes Bosch Acarreta  (PP) 
Bartolomé Cañellas Cardona (C’s) 
Llorenç Carrió Crespí (MÉS per Palma) 
Patricia Conrado Quiroga (C’s) 
Margarita Durán Cladera  (PP) 
Eva Frade Bravo (SOMPALMA) 
Joan  Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE) 
Adrián García Campos (PSIB-PSOE) 
Álvaro Luís Gijón Carrasco (PP) 
Aligi Molina Suárez  (SOMPALMA) 
Antonia Martín Perdiz  (SOMPALMA) 
Susanna Moll Kammerich (PSIB-PSOE) 
Antoni Noguera Ortega (MÉS per Palma) 
Angélica Pastor Montero (PSIB-PSOE) 
Miquel Perelló Oliver (MÉS per Palma) 
Pedro Luís Ribas Dietrich (C’s) 
Rodrigo Andrés Romero  (SOMPALMA) 
Fernando Rubio Aguiló  (PP) 
Guillermo Sánchez Cifre (PP) 
Neus Truyol Caimari (MÉS per Palma) 
 

No assisteixen: 
Aurora Jhardi Massanet  (SOMPALMA) 
Antonia Roca Bellinfante  (PP)  
 

Cap de Departament: Antoni Pol Coll 
Interventor: Juan Cañellas Vich 
Secretari adjunt i secretari general del ple acctal: Miquel Ballester Oliver 
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Punt únic.- Aprovació del Pla Litoral de Ponent 
 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS per Palma): 
 
“Bé, moltíssimes gràcies a totes i a tots. Jo crec que avui és un dia important, perquè aprovem un Pla 
estratègic, que si finalment es concedeix aquesta subvenció, estam xerrant d’unes de les subvencions 
més importants que rebrà aquesta ciutat en relació a la Unió Europea. Abans de començar amb 
l’explicació, voldria agrair, que les persones que han fet possible que aquest Pla hagi tirat endavant, el 
coordinador d’Habitatge, Francisco Cifuentes, i després en els treballadors Joan Andreu, José Velázquez i 
na Maria Àngels Deià. Moltíssimes gràcies. Bé, estam parlant d’un Pla del Litoral de Ponent, que ha de 
donar resposta a unes problemàtiques d’una zona, que jo diria que ha estat oblidada per Cort, durant 
molts d’anys, amb diferents equips de Govern, sense responsabilitzar a un partit o un altre. Una zona 
amb moltíssims de problemes urbanístics, amb una degradació urbanística important, amb una 
problemàtica també social, amb una mancança d’equipaments, socials, culturals, esportius. Una zona 
que vertaderament està patint una degradació, jo diria que important. I aquest Pla lo que intenta i jo 
crec que comença, és a revertir aquesta situació de precarietat. De quina manera? Bé,  Europa, sobretot 
basa aquest Pla en quatre objectius, primer una aposta pel creixement intel·ligent, per la smart city i per 
l’administració electrònica. Una gran aposta pel medi ambient, xerrem del bosc de Bellver, xerrem dels 
torrents, xerrem dels corredors verds. Una gran aposta per la mobilitat, un altre mobilitat, una 
alternativa en el cotxe, connectar Cala Major amb el Passeig de Calvià, connectar Porti Pi amb Cala 
Major. I després evidentment, en aquests moments de crisi econòmica, també una gran aposta social, 
sobretot enfocada amb el tema laboral, capacitació laboral per les persones de la zona, i a la vegada, un 
suport a les Pimes. Estam parlant d’una subvenció de 25,4 milions, una subvenció molt important, una 
subvenció que serà del 2016 al 2022. Això transcendeix de lo que és el tema de partits i el tema 
electoral. Això és un projecte de model de ciutat, que a lo millor possiblement aquesta subvenció, pugui 
estar gestionada per diferents equips de Govern, evidentment jo espero que no. De quina manera hem 
duit a terme tota aquesta feina? Cal dir que, jo crec que és una bona notícia, que aquest procés 
d’aquesta subvenció, d’aquests Fons europeus, d’aquests Fons Feder, en relació en el creixement 
sostenible d’aquesta zona, hagi estat objecte d’un gran procés de participació. Hem fet focus group amb 
diferents persones i entitats, vinculades en aquesta zona. Estam parlant de la Federació Hotelera, estam 
parlant d’Autoritat Portuària, estam parlant de Defensa, estam parlant de veïnats, estam parlant de la 
IMEDEA, estam parlant de la Universitat. Més de 500 propostes ciutadanes, per enriquir aquest 
projecte. Un projecte que ha estat penjat a la Web, perquè pugui haver-hi també aquesta transparència 
i aquesta participació, i jo crec que sobretot avui, tenir clar, que no estam aprovant unes propostes 
concretes, estam aprovant una estratègia de model de ciutat, uns objectius, que després any rere any, 
aquest Ajuntament haurà de desenvolupar amb propostes concretes, que puguin aconseguir que 
aquests objectius en aquesta zona, siguin una realitat. Jo crec que avui, és vera que hi ha hagut algunes 
crítiques pel retard del enviament del darrer plantejament, sobretot hi ha el tema econòmic. També 
parlar que era una xifra tancada, ens presentem a la quantia total de la subvenció, que ha estat un 
procés complexa, que no ha estat una redacció fàcil, estam parlant d’un projecte de més de 70 pàgines. I 
aquesta quantia tancada, també és vera que els diferents objectius, com he comentat abans, el 
creixement intel·ligent, mobilitat, tema social i ja la Unió Europea ens marcava un percentatge per cada 
un d’ells. Llavors com jo crec que és un Pla estratègic, que transcendeix a la clau electoral, que fins i tot 
transcendeix els equips de Govern, que és un projecte transversal on participaran moltíssimes 
Regidories, voldria demanar el vot favorable, i sobretot poder superar aquesta lògica de partits, i 
convertir aquest projecte Feder, en 25 milions, que ha de fer que aquesta zona del Litoral de Ponent, 
sigui una primera zona de laboratori d’idees, en el nou model de ciutat, pugui esser una realitat. Moltes 
gràcies.” 
 
Sr. Bauzá Simó (Ciutadans): 
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“Bon dia. Sr. Noguera, forma part de la manera d’actuar del seu Govern, el que avui ens trobem amb un 
projecte que ens ha arribat el cap de setmana, 187 folis o 184 folis, perquè ens els llegim, i la 
participació amb els grups de l’oposició és nul·la. Varem començar això amb un document que vostè ens 
va dur, i ens va dir, no és que hem d’aprovar el document estratègic. I és important que hi hagi 
unanimitat. I ja veníem nosaltres, que en el document estratègic, ja havia duit la mateixa estratègia, és a 
dir, era tan estratègic, que l’estratègia ja era la mateixa, és a dir, li duc un document 48 hores antes, i a 
les 48 hores li vull que me l’aprovi. I si pot esser que tinguem unanimitat. I llavor ens donem moltes 
abraçades tots i ens ha sortit fabulós. I li varem aprovar, i li varem aprovar, perquè hi va haver 
corresponsabilitat pels dos grups de l’oposició, i varem dir, bé, anem a veure amem si la pròxima ens 
sortirà un poc millor. Però ja veu que la pròxima ens ha sortit igual que l’anterior. I ara estam parlant de 
coses, que cada vegada, pel contingut que tenen, primer estaiem en un caràcter general, com vostè sap, 
amb el document estratègic. Cada vegada anem particularitzant més, ara ja estam amb el Pla Litoral de 
Ponent. Demà estarem amb una barriada, passat demà estarem amb un altre. I vostè ens continuarà 
duent els documents de la mateixa manera, és a dir, amb nul·la participació per part dels grups de 
l’oposició. I aquí és lo que dejectem nosaltres, és a dir, nosaltres no estam en que no es treguin fons, 
que per cert no són 25 milions, són 12 lo de la subvenció, els altres els hem de posar els altres, que ens 
els hauran de posar, perquè els ha de posar l’administració. Feder, perdona, Feder ens dona 12 milions, 
crec que és així. Ens trobem un altre vegada amb la mateixa problemàtica, i la mateixa problemàtica és 
que vostès arriben, duen el document i el document ha de sortir sí o sí, perquè sinó no sé qui ens dirà. 
Miri, nosaltres ens abstindrem en aquesta votació, i ens abstindrem amb aquest sentit, és a dir, o vostè 
obri la participació de tots els grups de l’oposició, perquè puguem participar en aquests temes, perquè 
són temes estructurals. Vostè mateix ens diu, que això transcendeix a lo que és una pròpia legislatura, 
que pot anar i que pot esser gestionat per un altre grup. Idò amb respecte en això, i en lo que 
representem en el conjunt de la ciutadania, lo que haurien de fer és cercar la participació dels grups de 
l’oposició, i vostès no la cerquen. Vostès duen un document, el duen aquí, ens el donen 48 hores antes, i 
ens diuen venga l’hem de treure amb unanimitat, perquè sinó Europa. Doncs miri Europa al menys 
s’haurà de veure amb l’abstenció d’aquest grup municipal, perquè no els ho votarem avui no els ho 
votarem. I li demano per favor que cada vegada que vagi a treure el desenvolupament d’aquest Pla, faci 
el favor de donar-nos amb temps, tots els documents perquè es pugui veure, i perquè es pugui estudiar, 
perquè d’aquesta manera no podem anar duent les coses. I si com vostè diu, té respecte en aquesta 
participació, i aquesta transparència que hi ha d’haver a dins els temes que tenen aquesta 
transcendència, que vostè mateix menciona, que és a dir, hi haurà més d’una legislatura per a poder 
desenvolupar això, ho faci d’aquesta manera. Probablement l’aprovarà igual, però d’aquesta manera no 
es fan les coses. Això és tot lo que volem dir. Gràcies.” 
 
Sra. Bosch Acarreta (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bien, el Partido Popular en primer lugar quiere felicitar y dar las gracias a los 
funcionarios, algunos de ellos presentes en esta sala, por el ingente trabajo que han llevado a cabo, una 
labor ardua, dura y además a contrarreloj. De hecho, si hoy se van a aprobar los Fondos Feder, no será 
por la buena labor política que haya podido hacer el Sr. Noguera, sino por la buena labor que han hecho 
los funcionarios, es a ellos a los que tenemos que darles las gracias. En cambio sí que tenemos que 
echarle en cara, al igual que Ciudadanos, su mala planificación política, y sobretodo el cinismo. El 
cinismo de estar aquí pidiéndonos el voto a favor, cuando Usted a lo largo de todos estos meses, en los 
que Usted es el Gerente de Urbanismo, el responsable de Urbanismo, no nos ha llamado ni una sola vez, 
para ver este documento, ni una sola vez. Nosotros nos podríamos haber reunido con Usted el mismo 
viernes, cuando recibimos la documentación, no tenemos ningún problema, estamos aquí para trabajar. 
¿Por qué no lo hizo Sr. Noguera? Ahora quiere que votemos a favor. Le voy a hacer una pregunta, en la 
legislatura pasada, y vayamos a poner un ejemplo práctico, en turismo, que aquí hay un Regidor 
presente, que en su momento llevó Turismo ¿Cuántas veces le llegó a citar a su despacho a Usted y al Sr. 
Hila para llevar temas por unanimidad? ¿6, 7,6? ¿Y a nosotros hasta ahora cuando nos ha llamado? 
Nunca Sr. Noguera, nunca. Usted nos habla del talante, del consenso. Ahora busca la unanimidad, pero 
no la busca realmente, la busca de cara a la prensa. Usted dice con palabras bonitas que quiere 
unanimidad, pero no la ha buscado de manera efectiva. El consenso es llegar a acuerdos, y su acuerdo 
es llegar aquí y decir, vótenme por favor a favor, valga la redundancia. Eso no es, esa no es la manera de 
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trabajar Sr. Noguera, y por eso también el Partido Popular se va a abstener, porque es una vergüenza 
que Ustedes que se suponía que venían a cambiar la manera de hacer política, al final se limiten a hacer 
el rodillo. Ustedes no nos necesitan, Ustedes prescinden de nosotros, solo les interesa nuestro voto a 
favor, a la hora de quedar bien por unanimidad, por nada más Sr. Noguera. La verdad es que podría 
hacer la recapacitación de, ¿Usted va a ser Alcalde? ¿Usted con estas maneras? ¿Es así como va a buscar 
el consenso de la ciudadanía? Y a Usted Sr. Hila, que ahora si es el Alcalde ¿le parece bien? ¿Esta es la 
manera que tienen Ustedes de buscar el consenso, de llegar a acuerdos? Presentar la documentación 
tres días antes con un fin de semana entre medio y luego eso sí, pedir que por favor votemos a favor. 
Estamos a favor, de hecho sí estamos a favor de que se pidan Fondos Feder para Palma, por supuesto, 
estamos a favor de la delimitación del ámbito, por supuesto, estamos a favor de las propuestas, por 
supuesto, pero estamos totalmente en contra de la manera de hacer política que tienen Ustedes, una 
política de si os gusta bien y sino también. Eso sí, mucha cara amable, mucha frase bonita, pero la 
realidad es la que es, y es que en ningún momento nos han buscado para llegar a un acuerdo. Gracias.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS per Palma): 
 
“Bé, moltíssimes gràcies. Hauríem de puntualitzar algunes cosetes. Vostès demanin en els veïnats, si, 
amem si han participat en aquest Pla, demanin en els hotelers, demanin a l’Autoritat Portuària, 
demanen a moltíssims de col·lectius que participen diàriament a la zona, si han participat o no han 
participat en aquest Pla. Dir que aquest Pla no ha estat participatiu, jo crec que és una ofensa. Per 
primera vegada a Urbanisme, es posa en comú un Pla d’aquestes característiques i es socialitza una de 
les millors, una de les inversions més importants que pot tenir aquesta ciutat. Sr. Bauzá, en relació en el 
Pla estratègic, els varem convidar en el focus group, quan parlàvem del Pla estratègic del model de 
ciutat, i vostès, el vostre grup, se’n varen anar amb una còpia del Pla estratègic, que un mes després, un 
mes després, es va debatre en aquest Plenari. No pot dir vostè que el Pla estratègic li va arribar amb una 
setmana, ni en dues, li va arribar amb un mes d’antelació, perquè en el focus group se li va donar el Pla 
estratègic. O sigui que podrien com a mínim no falta a la veritat en segons quines qüestions. Amb el 
tema d’avui. El tema d’avui ja he comentat, tenim una data que és el 15 de gener, que és la data límit 
per presentar la proposta, i evidentment amb la feina que havia fet el Partit Popular, que era fer 10 
pàgines de delimitar un àrea, evidentment nosaltres ens hem hagut d’arremangar, hem hagut de fer 
feina, hem hagut de plantejar un gran procés participatiu, on han participat moltíssima gent, i hem 
hagut de desenvolupar els continguts. Ha arribat ara perquè tenim els recursos que tenim, tenim les 
dates que tenim i la veritat ha estat així. No hi ha, no hi ha molta més cosa més a dir, la veritat és que 
sap greu que sobretot s’ataqui d’aquesta manera, quan des del primer moment aquesta àrea de model 
de ciutat, ha volgut que aquest Pla estigui compartit, no només pels partits de l’oposició amb l’Equip de 
Govern, sinó amb la societat civil. Bé, ens sap greu si al darrer moment ha estat amb alguna presa, però 
ja saben com funcionen aquestes coses, hi ha un dia per presentar, hi ha un dia per presentar un 
projecte, s’ha hagut de fer molta feina, i vertaderament en el final lo que importarà, i lo que nosaltres 
com Equip de Govern hem prioritzat, és que aquesta ciutat pugui tenir 25 milions, el 50% a lo millor 
europeus, el 50% d’Ajuntament, de Fons europeus. Facin una reflexió també Sra. Lourdes, dels Fons 
europeus que va demanar el Partit Popular a la darrera legislatura. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Bosch Acarreta (PP): 
 
“Perdone Sr. Alcalde, por alusiones ¿podría contestar brevemente? Por este talante que tienen.” 
 
Sr. Alcalde (PSIB-PSOE): 
 
“Si es por alusiones los debates son eternos, yo se lo digo.” 
 
Sra. Bosch Acarreta (PP): 
 
“Yo creo que es muy importante este debate y que vamos muy bien de tiempo Sr. Alcalde.” 
 
Sr. Alcalde (PSIB-PSOE): 
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“No se yo se lo digo porque es una reflexión abierta, es una reflexión abierta. Sra. Bosch no empecemos 
con esto, porque la pasada legislatura esto no, al final creo que no es el camino.” 
Sra. Bosch Acarreta (PP): 
 
“Bueno pues nada, esto es el consenso.” 
 
Sr. Alcalde (PSIB-PSOE): 
 
“Sra. Bosch, Usted es veterana.” 

 
Informe favorable de la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient  
 
“1.- Aprobar la Estrategia de Desarrollo Urbano Sostenible e Integrado (DUSI) Pla Litoral 
Ponent, que se adjunta como anexo al presente acuerdo, formando parte integrante del 
mismo, un importe total de VEINTICINCO MILLONES CUATROCIENTOS VEINTE MIL EUROS 
(25.420.000 €), redactado de acuerdo con la Orden HAP/2427/2015, de 13 de noviembre, por 
la que se aprueban las bases y la primera convocatoria para la selección de estrategias de 
Desarrollo Urbano Sostenible e Integrado que serán cofinanciadas mediante el programa 
operativo FEDER de crecimiento sostenible 2014-2020. 
 
2.- Solicitar, dentro de los límites establecidos en el artículo quinto de la Orden 
HAP/2427/2015, de 13 de noviembre, la ayuda FEDER asignada en el Programa Operativo de 
Crecimiento Sostenible para las estrategias DUSI distribuidas por Comunidades Autónomas, 
por un importe de DOCE MILLONES SETECIENTOS DIEZ MIL EUROS (12.710.000 €) 
 
3.- Aprobar el compromiso de habilitar crédito suficiente para financiar las operaciones que se 
selecciones dentro del Plan de Implementación de la Estrategia DUSI del Pla  Litoral – Ponent, 
de acuerdo con la siguiente distribución: 
 
 Aportación nacional: 12.710.000€ 
 Aportación FEDER:    12.710.000€ 
 Total gasto elegible: 25.420.000€ 
 
4.- Manifestar que el Ayuntamiento de Palma dispone de un equipo técnico conocedor de la 
reglamentación y normativa nacional y comunitaria relacionada con los fondos europeos, así 
como en el desarrollo urbano sostenible, y especialmente en lo relativo a las materias de 
elegibilidad de gasto contratación pública, medio ambiente, información y publicidad e 
igualdad de oportunidades entre hombres y mujeres. 
 
5.- Aprobar el compromiso de tramitar ante los órganos competentes los certificados del 
cumplimiento de los requisitos medioambientales requeridos para la ejecución de las 
operaciones previstas en la Estrategia DUSI. 
 
6.- Facultar al Teniente de Alcalde del Área de Modelo de Ciudad, Urbanismo y Vivienda Digna 
y al Secretario Accidental del Pleno del Ajuntament de Palma, en el ámbito de sus respectivas 
funciones, para la firma de todos los documentos dimanantes del presente acuerdo”. 
 
S’aprova per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 12 abstencions (PP i 
C’s) 
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Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
El secretari adjunt i general del Ple actal 
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